
Under våren 2022 besökte 
Byggnads bygget av det nya 
sjukhuset i Malmö. Man träffade
bl.a. utländska arbetare som 
jobbade för företaget ICDS. 
Några valde att bli medlem-
mar och det visade sig vara ett 
klokt val.

NÅGRA månader senare blev 
sex medlemmar uppsagda utan 
förhandling och det var då det 
började. Det visade sig att både 
lön och ersättning hade varit fel 
under en lång tid. Exempelvis 
hade de gått som 88-procentare 
trots att de hade mer än sex års 
erfarenhet. Några hade arbetat
mer än 700 övertidstimmar på 
ett år utan att företaget sökt

dispens hos Byggnads. Listan på fel 
och brister blev längre och längre.

TACK vare att Byggnads hade 
medlemmar på arbetsplatsen 
som dessutom vågade dela med 
sig av sina lönespecifikationer 
m.m. kunde ombudsmännen Ida 
Bornlykke och Roland Wiking få 
ett stort underlag som gjorde att 
de kunde driva ärendet framåt.

DESSUTOM har de första som blev 
medlemmar fortsatt att värva nya 
kamrater och det är det bästa man 
kan göra. När sen ICDS valde
att säga upp fler medlemmar i 
januari och mars 2023, återigen 
utan att förhandla först, kunde 
Byggnads direkt agera.

FÖRETAGET ICDS är välkänt för 
Byggnads. De förekommer på 
många arbetsplatser i landet och 
är ett av de största UE-företagen 
i Sverige. Efter alla de förhand-
lingar de suttit i så är de väl 
medvetna om vilka regler som 
gäller i Sverige. Trots det försöker
de om och om igen att betala 
ut för låga löner och bryta mot 
svenskt kollektivavtal. Ska vi 
få stopp på de här företagen 
måste hela branschen ta sitt 
ansvar. Byggnadsarbetarna i 
Malmö tog sitt ansvar och blev 
medlemmar, trots att de inte ens 
är bosatta i Sverige. Det är dags 
att företag och upphandlare tar 
samma ansvar och börjar ställa 
krav! n
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DET LÖNAR SIG ATT VARA ORGANISERAD!

Medlemmarna som nu får dela på 1,2 miljoner arbetade på sjukhusbygget i Malmö. Tack vare att de organiserade 
sig och stod upp för sina rättigheter kunde Byggnads driva deras ärende. ”Region Skåne borde ha mer koll på 
vilken typ av företag som bygger åt dom”, menar Ida Bornlykke, en av de ombudsmän som drivit ärendet.

”Upphandlare som Region Skåne 
och företag som Skanska, som tar in 
underentreprenörer, måste ta mer 
ansvar så att arbetsvillkoren följs.”
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JONAS SJÖBERG
ORDFÖRANDE 
BYGGNADS SKÅNE

Vad är en byggnads-
arbetares liv värt?

F örra året slutade i tragedi. Fem 
personer dog i en hissolycka på 

ett bygge och helt plötsligt vaknade 
Sverige. Vi har skrikit oss hesa om 
hur farlig arbetsmiljön på vissa 
byggen är, men ingen har lyssnat. 
Det krävdes alltså att fem personer 
skulle dö samtidigt för att 
människor skulle reagera. Plötsligt 
ringde journalister och politiker 
beklagade sig över situationen.

BYGGNADS krävde en kris-
kommission för att situationen ska 
tas på allvar. Tyvärr blev det ett rätt 
fruktlöst möte med arbets- 
marknadsminister Johan Pehrson (L) 
och biträdande arbetsmarknads-
minister Paulina Brandberg (L). 
Däremot presenterade Social-
demokraterna tio krav på regeringen 
för att stoppa arbetsplatsolyckorna. 

JAG vet att inte alla uppskattar att 
Byggnads pratar politik men det 
här är ett så tydligt exempel på 
varför vi behöver det facklig-
politiska samarbetet. Människor 
dör på jobbet! Regeringen kommer 
inte med några åtgärder medan 
Socialdemokraterna lyssnar på 
oss och ställer krav, baserade på 
våra förslag. Det som föreslås kan 
inte vi ensamma som fackförbund 
åstadkomma. Det krävs regel - och 
ibland lagändringar för det. Det är 
där politikerna kommer in. 

DU kan också påverka med din röst. 
Genom att välja politiker som bryr 
sig om byggbranschen och arbets-
miljön kan vi få till en förändring. 
Ingen ska dö på jobbet!

Missa inte att rösta i 
EU-valet! Din röst 
räknas!
Jonas Sjöberg

ÄR DET VIKTIGT ATT RÖSTA 
TILL EU-PARLAMENTET?

DEN 9 juni är det val till 
EU-parlamentet. Det är inte 
alls lika många som går och 
röstar då som när vi har riks-
dagsval. Är du en av dom som 
inte tror att det spelar någon 
roll vem som sitter i EU för 
Sveriges räkning? Du kanske 
är emot att Sverige är med i 
EU överhuvudtaget? 

TVÄRTOM än vad många tror 
så har enskilda politiker i EU 
större möjlighet att påverka 
än vad våra svenska riks-
dagspolitiker har. I Europa-
parlamentet har Sverige 21 
ledamöter. Så nu när vi ändå 
är med i EU så ska man inte 
missa chansen att få lägga sin 
röst. Vi har tittat lite närmare 
på frågor som rör medlemmar 
i Byggnads.

PRIORITERADE FRÅGOR FÖR 
BYGGNADS MEDLEMMAR
Arbetslivskriminaliteten, 
dödsolyckor, arbetsmiljön.
Den här typen av problem går in 
i varandra och EU kan påverka 
genom exempelvis:
1. Att upphandlingsregler med 

sociala krav införs. 
2. Begränsa antal UE-led. 
3. Förbjuda utstationering 

med bemanningsföretag 

som skickar folk till länder 
trots verksamhet i ett annat.

4. Enklare att åka fast 
genom att förändra ekonomi, 
mandat och resurser för att 
kunna jaga över gränserna. 

5. Krav på minst 1 arbets-
marknadsinspektör per 
1000 arbetsplatser. 

6. Hårdare straff när man 
bryter mot lagar och regler. 
Sanktionerna är för låga 
idag, dom avskräcker inte. 
Exempelvis så har brott mot 
GDPR höga sanktioner som 
dessutom följer företagets 
storlek - hela EU passar sig 
noga för att bryta mot den 
lagstiftningen och att få 
betala höga böter. 

LYSSNA PÅ EU-KANDIDATER 
Två kandidater som förstår 
problemen inom bygg-
branschen och inom andra 
LO-yrken är Johan Danielsson 
(S) och Per-Ola Nilsson (S). Får 
du möjlighet att lyssna på dom 
så gör det! På så sätt kan du 
bilda din egen uppfattning om 
kandidaterna. Vi publicerar 
på vår Facebook när vi har 
datum, tid och plats där man 
kan lyssna på dom. n

GÖR BYGGNADS ÄNNU STARKARE!
Berätta för dina arbetskamrater om varför det är 
viktigt att vara medlem i Byggnads. För varje person 
som du värvar, får du ett superpresentkort på 200 
kronor som tack!

LÄS AV QR-KODEN MED MOBILKAMERAN

FÖR ATT SKRIVA IN EN NY MEDLEM!



Vi har sedan många år ett samarbe-
te med byggfacken i Danmark och 
Norge. Tillsammans med Danmark 
turas vi om att hålla i den Nordiska 
konferensen då vi träffas och byter 
erfarenheter med varandra.

DET här året var det danskarnas 
tur att hålla i konferensen. Cirka 
50 personer från Sverige, Dan-
mark och Norge hade samlats i
Köpenhamn på Byggefackens 
hus. Förutom Byggnads så var 
även Målarna, Elektrikerna och 
Seko med från Sverige. Även om 
man är organiserad på olika sätt 
så är det samma yrkesgrupper 
man representerar i alla tre 
länder.

DE olika länderna turas om med 
att berätta om vad som är på gång 
i respektive land. Norge berättade
tex om hur de lyckats förbjuda
bemanningsföretag i Oslo-
regionen för att förhindra
lönedumpning, Danmark pratade 
bl.a. om reglerna kring asbest 
och arbetsmiljön. Jonas Sjöberg 
berättade om byggsituationen i 
Sverige och alla dödsolyckorna i 
byggbranschen förra året.

OAVSETT vad man pratar om så 

känner alla igen det. På olika sätt 
så berörs man av problemen i 
alla länderna. När Henrik Juul
Rasmussen, Byggefagenes Sam-
virkes, uppmanar alla att prata 
med sina bordsgrannar blir det 
ett högt sorl i hela rummet. Alla 
har tankar och idéer kring de
aktuella frågorna.

ÄN en gång fick konferensen 
möjlighet att prata med Vasyl 
Andreyev, ordförande för 
Ukrainska byggfacket Profbud. 
Situationens allvar blev uppenbar 
när man inledde med att han 
spelat in en videohälsning ifall 
att det skulle komma en missil-
attack. Som tur var behövdes den 
aldrig visas och Vasyl kunde vara 
med live på länk.

DET är en främmande verklighet 
han beskriver. Att driva fackligt 
arbete är närmast omöjligt och 
mycket av deras arbete i nuläget är 
att stötta där man kan och planera 
för återuppbyggnad den dagen 
kriget är slut. Det gör man genom 
mikro-hubbar där folk utbildas i 
enklare byggmoment.
Vasyl tackade också för allt stöd,
— ekonomiskt och moraliskt. n
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SAMARBETE MED NORDISKA BYGGFACK

FEMERNPROJEKTET
Palle Bisgaard, 3F Bygge-
grupp, berättade om bygget 
av tunneln vid Femern Belt. 
Han inledde med att beskriva 
storleken på bygget. Betong-
elementen till tunneln väger 
74 000 ton styck och det 
kommer att bli världens
längsta sänktunnel. Det mesta
byggs av två huvudentrepre-
nörer, FLC (Femern Link 
Contractors) och FBC, (Femern 
Belt Contractors) varav FLC 
har den största andelen av 
bygget, värt cirka 60 miljarder 
svenska kronor. 

På ett så gigantiskt bygge har 
det funnits ett stort behov av 
fackliga förhandlingar. Så 
pass att flera fackförbunden 
finns på plats hela tiden. Det 
har förhandlats om allt från 
löner, boende, utländsk arbets-
kraft och mycket mer. En hel 
del tid har lagts på lönen för 
den utländska arbetskraften 
så att alla ska betalas med 
samma danska lön. På så 
sätt vill man förhindra löne-
dumpning både vid Femern 
Belt och i resten av Danmark. nLjudnivån var hög när de 50 deltagarna från Sverige, Danmark och 

Norge diskuterade byggbranschens utmaningar.

Palle Bisgaard berättar om fackliga 
utmaningarna på Femern Belt projektet.
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Ansvarig utgivare: 
Jonas Sjöberg
jonas.sjoberg@byggnads.se 

ADRESSER
Malmö
Scheelegatan 27
Helsingborg
Måndagsgatan 1
Kristianstad
Lasarettsboulevarden 4A

Telefon: 010-601 10 06
E-post: skane@byggnads.se
Webb: www.byggnads.se/skane

Medlemscenter
Telefon: 010-601 10 00  
E-post: byggnadsnu@byggnads.se 

Byggnads a-kassa 
Telefon: 010-601 18 00

BYGGNADS
SKÅNE
MEDLEMSTIDNING FÖR
BYGGNADS SKÅNE

Välkommen på  
medlemsmöte i din krets
n Varje medlem tillhör en krets och din bostadsort avgör vilken krets 
som är din. Är du osäker så finns det mer information på hemsidan; 
www.byggnads.se/medlemskretsarskane

KRETSMÖTEN
KRETS ETT-TVÅ-FYRA
21 maj kl 17.30
Byggnads kontor, Malmö
Christoffer Lindal-Strand
christoffer.lindal86@gmail.com

KRETS HELSINGBORG
Kim Thomsen, 070-759 55 51
kim.thomsen@telia.com

KRETS LUNDABYGDEN
3 april kl 18.00
Folkets Hus, Lund
Charlie Håkansson,
charliehakansson@hotmail.com

KRETS MALMÖ 
21 maj kl 17.30
Byggnads kontor, Malmö
Christian Jönsson,
chris81@live.se

KRETS MITT I SKÅNE
Håkan Andersson, 073-333 94 30
hakan.andersson3@peab.se 

KRETS SKÄLDERVIKEN
Mats Preutz, 0734-22 20 01
mats.munka@telia.com

KRETS SNAPPHANARNA
Mikael Malm
mikael.malm@byggnads.se

KRETS SVALAN
13 maj 
Folkets Hus, Landskrona
skane@byggnads.se

KRETS SÖDERSLÄTT
9 april kl 18
Statarmuséet i Torup
Christopher Jönsson,
0709-69 89 23

KRETS SYDKUSTEN
9 april kl 17.30
Cabinen, Ystad
Rickard Axtelius, 070-249 10 06
kretssydkusten@gmail.com

KRETS SÖDERÅSEN
Bengt Nilsson, 
nilssonb331@gmail.com

KRETS ÖSTERLEN
Björn Andersson, 070-663 33 42
bjorn@tomelilla.nu

ÖSTRA KRETSEN
Jörgen Svensson, 0708-37 89 28.
kulstyving@gmail.com

BYGGNADS PENSIONÄRER
Vi har två pensionärsklubbar i 
Skåne. En i nordvästra Skåne och 
en i Malmö-området.

Malmö
Medlemsmöte
14 maj kl 14.00
Byggnads kontor, Malmö

Nordvästra Skåne
Medlemsmöte
28 maj kl 14.00
Byggnads kontor, Helsingborg

n När det här numret gick till 
tryck var inte alla mötesdatum 
bestämda. Vi lägger ut datum på 
www.byggnads.se/skanemoten 
så snart dom är satta.

MEDLEMSAVGIFT
Om du blir arbetslös är det viktigt 
att meddela oss annars kommer 
du att betala din medlemsavgift 
enligt tidigare inlämnad inkomst.  
Du kan få nedsatt avgift:
u Om du blir arbetslös en hel  
kalendermånad.
u Om du blir sjuk, är föräldra-
ledig, studerar eller deltar i en 
arbetsmarknadsutbildning.
u Om du blir pensionär eller 
får aktivitetsersättning för 
deltid.
u Om du deltar i militär  
grundutbildning.

OBS! Det är medlemmens eget 
ansvar att meddela föränd-
ringar, det är därför viktigt att 
du ringer eller mailar regionen. 


